
 



 

 

 

 

 



Dobrý den pane hejtmane Zimolo! 

 

Jako budíškovického rodáka mne zajímá, zejména nyní, před volbami, jaký záměr máte s 

domovem pro seniory v Budíškovicích. Tento domov zde již funguje téměř 70 roků. 

V posledních letech, která se řídí logikou peněz a krátkodobých vizí, se o tomto užitečném 

zařízení hovoří s nejistotou, co s ním bude, jestli jej zrušíte a zůstane opuštěné. 

Sdělil jsem tento pocit nejistoty našemu panu prezidentovi prostřednictvím  jeho  paní. 

Bylo mi odpovězeno v podstatě to samé,  jako vím od Vás. 

Z Hradu si vyžádali informace od Vás a ty jsou, jaké  jsou. 

Nevyhovující, zastaralé, nové normy, nikde zmínka  o člověku. 

Sdělím Vám informaci,  můj pohled, moje hledisko, které si dělám z toho, co vidím ZDE , co 

diskutuji s místními spoluobčany. 

Stavba je díky doposavadnímu úsilí bývalého vedení (snad i současného, ale není nic vidět) ve 

velice dobrém stavu. 

Její umístění v obci dává ubytovaným možnost aktivního kontaktu s občany, prostor k 

vycházkám do blízkého klidu přírody přilehlého parku ohraničeného zdí, ale i mimo . 

Ubytovaní nakupují v místní Jednotě a podporují udržení prodejny v obci. 

Domov seniorů je důležitým zaměstnavatelem- lidé nemusejí dojíždět auty (autobusová 

doprava je  naprosto nedostatečná) do již tak přeplněných Dačic. D.S. má nízké náklady na 

vytápění z místní bioplynové stanice. 

Podle informací zaměstnanců si ubytovaní NESTĚŽUJÍ na to, že musí bydlet po více na 

pokojích. Za poslední roky, co má dnešní D.S. současné vedení, se nevycházelo- nebylo nutno 

vyjít vstříc více než 7 ubytovaným  lidem (ve stížnosti na ubytování ). 

Zkuste se vžít do života těch, kteří jsou nepohybliví, potřebují obsluhu a nemohou mezi lidi. 

Takové když dáte do jedno-dvoulůžkových ,,cel"  podle  ,,moderních" norem- tak to je psí 

útulek na dožití. Nad tímto spoluobčané kroutí hlavou. Tyto modernosti dělat člověka jako 

individualistu v těchto situacích a věku nefungují. A ostatně nás dovedly tam, kam nás 

dovedly. Většinu práce věnujeme v řídících sférách nápravě  předchozích  rozhodnutí. 

Vyzdvihování  individualismu vede k nekorektním mezilidským vztahům a k oslabování 

funkce RODINY ! 

Toto je slabina volebních systémů s krátkým volebním obdobím - za čtyři roky se toho dá 

hodně pokazit, ale málo vybudovat trvalého. 

Navíc je škoda, že jste si neověřili, nezeptali se Vy a Vaši podřízení, přímo obyvatel D.S. , jak 

jsou spokojeni. Vaši podřízení mají názory filtrované skrze platy, skrze živobytí. To asi 

většina lidí, nikoliv však za takové platy. A o ně nechtějí přijít. A tím jste odtrženi od 

reality dole. 

Ano, vždy se najde nedostatek i u toho, co funguje, tedy našeho D.S. v Budíškovicích. Jsou 

však tyto nedostatky natolik velké, aby bylo nutno rušit něco, co desítky let funguje? 

Kdyby to vícečlenné ubytování bylo tak zásadní, asi by se to řešilo více jak sedmkrát za 

poslední roky, nemyslíte? Navíc i u nás je možno nabídnout ubytovaným i menší pokoje. 

Další, proč Vám píši je to, zda máte informaci, že v současné době je o tento typ ubytování v 

našem budíškovickém D.S. zájem od více než padesáti občanů- žádostí o ubytování . Nad tím 

mi už jako živnostníkovi zůstává rozum stát. Mít zákazníky a odmítat je? 

A další faktor. Ubytovávání zájemců  pouze z J.Č. kraje, to též není normální. Ze sousední 

vsi, která je na Vysočině, lidé půjdou desítky km daleko. A ze Šumavy k nám? Takhle se to 

dělá, když se převáží dobytek na porážku, ale ne s lidmi. Je to stále o LIDECH !!! A ne o Vás. 

Dále: Kam dáte lidi kteří jsou zde zaměstnaní a na které nebude zbývat práce v novém 

zařízení? To jsou další osudy lidí o kterých rozhodujete. 

Prosím zkuste mi odpovědět na vyřčené otázky, shrnuté zde: 

 



Co bude s budíškovickým D.S. po tom, co jej nebudete potřebovat? 

Je ubytování ležících  pacientů- klientů na jedno-dvou lůžkových pokojích v objektech typu 

dlouhá chodba- vlevo- vpravo cely, důstojné pro člověka na sklonku života? 

Co uděláte se zaměstnanci, kteří reorganizací přijdou o práci? 

Myslíte si, že koncentrace dalších  pracovních míst do Dačic, kde se pro auta nedá nyní 

během dne pohnout, je další správný krok ? 

Kolik roků a kolik občanů by mohlo dále bydlet v D.S. v Budíškovicích za peníze, které 

prostavíte v Dačicích a kde bude snad ještě nižší kapacita? 

 

Děkuji Vám za Vaši pozornost, pokud jste dočetl až sem. 

Též děkuji za Vaše odpovědi, které jsou pro mne a moje spoludiskutující důležitými 

informacemi pro orientaci. 

 

Přeji Vám pevného zdraví ,  

 

Zbyněk Daňhel  z Budíškovic 
 



 



 

 

 

 



Pane hejtmane Zimolo, dobrý den. 

 

Poslal jsem Vám před volbami dopis o našem Domově důchodců v Budíškovicích. Odepsala 

mi Vaše náměstkyně paní Stráská. Dopis napsala 04/10/16 a odeslala po volbách ... 

Neodpověděl jste mi, co bude s místním fungujícím Domovem důchodců, až jej jako fungující 

opustíte. Dvakrát píši slovo fungující, aby jste si význam tohoto slova všimnul. Bylo by pro 

nás i Vás dobré, kdyby jste osobně zajel mezi místní občany a situaci jim sám podal. Lidé 

nejsou hloupí a i Vás by to inspirovalo. Vámi prosazované řešení se jeví z hlediska logiky 

peněz jako správné, byť krátkodobé. Potřeba zázemí jako je DD u nás přece bude stoupat, 

nikoliv naopak. A že si klienti v nově postavených zařízeních nestěžují? A v našem si stěžují? 

Víte, ono je to o lidech a ani zlatá klec nepomůže,  máte-li rezavé srdce. Na dačické eldéence 

již dnes nestíhají sloužit svým ubytovaným a nechávají je i tři hodiny bez výměny 

hygienických potřeb. Ale mluvil jsem s lidmi, kteří tam mají rodiče a jsou se službami 

spokojení. Mě to stále připadá, že chcete prostavět peníze za svoje sliby a při tom  neumíte 

nakládat s tím , co funguje. Stav, až Budíškovice opustíte toho bude důkazem. 

Mýlím se? 

 

S pozdravem ,  

 

Zbyněk Daňhel z Budíškovic č.8 
 



 



 

 

 

 

 



Pane hejtmane Zimolo. 

Dovolím si vyslovit Vám přání . 

Aby Vaše rozhodnutí neovlivňovala v negativním denodenní životy pracujících a jejich rodin. 

Nevytvářela nové nejistoty k těm, co trvale mají. Též nejistoty pro malé obce jako jsou 

Budíškovice, které kdysi zaměstnávaly v místních podnicích dvakrát více občanů, než v 

současnosti. K tomu Vám přeji pevného zdraví a moudrosti s uměním hledět dále, než 

na konec volebního období. 

 

Zbyněk Daňhel z Budíškovic 

 

 
 



 

Budíškovice 

- a to je jisto, k  životu  dobré  jsou místo… 
Od Jiří Daňhel. 

 


